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Mødedato: 28.4.22 Mødetidspunkt: 17-19 Sted: 119 

Deltagere: 

 

Medlemmer: Jonas Strarup Christensen, Jan Filbært, Søren Larsen, Bente Rasmussen, Tina 

Olander, Børge Larsen, Brian Sørensen, Belinda Møller Vidersenz, Dorte S. Jensen, Vibe Dyhr- 

berg (suppleant). 

Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Pia Lindegaard Nielsen 

 

Afbud: Knud Bjorholm Johansen, Louis Axel Lindholm 

 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden (1 min) 

Beslutning: Godkendt 

2. Godkendelse af referat (1 min) 

Beslutning: Godkendt 

3. Midtby Strategi v. Louise Thaysen Raun, planlægger (30 min) 

 
På Handicaprådsmødet d. 10.3.22 gennemgik og kommenterede Knud Bjorholm Johan- 

sen Handicaprådets input til Midtby Strategien. 

 

Knud Bjorholm Johansen har videregivet input til midtbystrategigruppen. 

 

På dagsordenspunktet ønsker Louise Thaysen Raun planlægger i midtbystrategigrup- 

pen af drøfte følgende overvejelser med Handicaprådet 

 

Skrevet af midtbystrategigruppen: 

”Mht. placering af butikker bestemmer kommunen ikke hvor diverse butikker flytter hen, men 

det er klart, at der i lokalplaner bliver stillet krav til f.eks. størrelse, som gør, at det er mere op- 

lagt for nogle butikker at ligge ved indfaldsvejene og for andre at ligge i bymidten. Det er et 

tema i arbejdet med bymidte strategien, at arbejde med at fastholde den detailhandel der fin- 

des i bymidten og der er et konkret initiativ, som hedder styrket erhverv i gadeplan, som arbej- 

der med dette, der er stor fokus på kompetenceudvikling. 
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Vi har tidligere talt med Janick om, at handicaprådet skal repræsenteres i vores kommende 

workshop række. Der er et tema som handler om tilgængelighed specifikt, men jeg tænker 

også, at de oplagte deltagere på en del af de andre workshops, som handler om byens rum, 

idet dem der tænker events, eller kunst osv. også kunne have stor gavn af at have tilgængelig- 

heds elementet med fra starten af planlægningen. De får en invitation, når jeg ved hvornår det 

bliver, jeg håber før sommerferien. (det skal afstemmes med visions processen) 

 

Så har vi også tidligere talt om sammen at arrangere en byvandring, hvor man kunne komme 

med en svagtseende og en i kørestol f.eks. og få vist udfordringerne med tilgængelighed på 

egen krop. Det skal være, når der er godt vejr, men vi er ret fleksible med datoen. Det skal vi 

have snakket mere om. 

 

Der er lagt et let bremse på tidsplanen, så vi ikke overhaler visionsprocessen, men vi arbejder 

stadig på tingene og vi modtager stadig gerne forslag til konkrete prøvehandlinger”  

 

Handicaprådets forpersons forslag til den videre proces: 

 

- Tilgængelighedsudvalget prioritere input 

- Prioritering fremlægges på det kommende Handicaprådsmøde 

 

Beslutning: 

Næste skridt: 

- Byvandring med fokus på tilgængelighed. Handicaprådet bedes komme med input til 

konkrete datoer, steder og ruter. Fokus er Midtbyen. 

Rådet skal sende input til Pia Lindegaard Nielsen, som samler input til Jan Filbært og 

Louise Thaysen Raun, der vil gå videre med planlægning af tur. 

Deadline for input: d. 12. maj. 

 

Forslag om at arrangere to byvandringer: 

1. For inviterede (Politikere, forvaltning, presse, shopping Fredericia m.f.) 

2. Åben for alle. 

 

- Efterfølgende prioritering af liste (jf. Handicaprådsmødet d. 10. marts) 

 

- Workshop med fokus på tilgængelighed 
 

 

Louise Thaysen Raun nævner, at Handicaprådet altid kan tage kontakt hende vedr. tilgængelig- 

hed i byen. 

 

4. Orientering fra tilgængelighedsudvalget vedr. tilgængelighedspuljen 

 

Som en del af Budget 2020 blev der oprettet en tilgængelighedspulje i Fredericia Kommune, 

hvor foreninger og borgere kan ansøge om støtte til tiltag, der kan forbedre tilgængeligheden 

for mennesker med forskellige handicaps i Fredericia Kommune. Puljen udgør årligt 200.000 

kr. Beløbet pris- og lønfremskrives. Det betyder, at på 2022 niveau er 205.000 kr. på anlægs- 

kontoen tilgængelighedspuljen. Tilbagebetalinger fra tilgængelighedsprojekter 2021, der blev 

billigere end beregnet gør, at der er 87.172,25 kr. mere til forbrug i 2022-puljen. Det vil sige 

2022-puljen i alt lyder på: 292.172,25 kr. 
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Tilgængelighedsprojekterne skal enten komme mange til gode eller have stor betydning for en 

mindre gruppe. Der kan søges om tilskud til opstartsudgifter eller anlægsudgifter. Eventuel 

drift, vedligehold og forsikring skal dækkes af ansøgeren. Der kan ikke søges om tilskud til rent 

private udgifter. 

 

Såfremt der opnås tilskud til det ansøgte projekt, skal tilskudsmodtageren indsende dokumen- 

tation og en kort redegørelse for projektets gennemførelse, når arbejdet er færdiggjort – se- 

nest januar året efter. 

 

2022-PULJEN 

Ansøgningsfristen til tilgængelighedspuljen 2022 var d. 20. marts 2022. Der indkom syv ansøg- 

ninger, hvoraf to angår samme tilgængelighedsprojekt. I alt er der blevet ansøgt om 118.500kr. 

 

Ansøgningerne er blevet vurderet af kommunens ejendomsafdeling og Tilgængelighedsudval- 

get, som er en sammenslutning af medlemmer fra Seniorrådet og Handicaprådet (jf. vurde- 

ringsbilag). 

 

Brian Sørensen orienterer fra tilgængelighedsudvalget: Tilgængelighedsudvalget anbefaler, at 

alle ansøgninger imødekommes med i alt: 176.500 kr. 

 

Det vil sige, der er et restbeløb i 2022-puljen på 115.672,25 kr. 

 

Tilgængelighedsudvalget anbefaler at restbeløbet anvendes på én af følgende to måder: 

1. Beløb anvendes til ledelinjeprojekt 

2. Der kommer en ansøgningsrunde to. 

 

Spørgsmål: 

- Kan vi fremadrettet oprette en venteliste med projekter, der i første omgang ikke bevil- 

liges penge, som kan tildeles restbeløb, hvis der er et sådant? 

- Ift. ledelinjer: Kunne der afsættes et fastbeløb til ledelinjer, så de ikke skal søge tilgæn- 

gelighedspuljen? 

→ Forslag tages med til budgetforhandlinger. 

 
Beslutning: 

 

Handicaprådet opfordrer til: 

- Spørgsmål tages med i det videre arbejde 

- Handicaprådet fremadrettet arbejder for at synliggøre tilgængelighedspulje mere med 

det formål, at vi får flere ansøgninger. 

- Inddrag Handicaprådet i en pressemeddelelse, når pengene bevilliges. 

 

 

5. Introduktion til Social og Handicap v. Henriette Korf Graversen 

Henriette Korf Graversen gav en introduktion til fagområdet Social og Handicap. 
 

 

I forbindelse med dagsordenspunktet berørte Handicaprådet udvidelsen af Proaktivs tilbuds- 

vifte, hvor Pårørenderådets høringssvar blev vendt, som også er blevet sendt til Handicaprå- 

det. 
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Handicaprådet udtrykker bekymring for hvis en borger ikke kan give udtryk for sin mening 

vedr. tilbuddet Proarkiv på bostedet. Hvem skal så bestemme, hvad der er bedst for borgeren, 

de pårørende eller personalet? 

 

Handicaprådet anbefaler fortsat, at udvidelsen gennemføres med de opmærksomhedspunk- 

ter, som fremgår i Handicaprådet høringssvar – hvor der sker en evaluering af udvidelsen med 

henblik på at kunne justere og tilpasse tilbud. 

 

 

 

6. Orientering fra Idrættens Topmøde d. 2. april v. Louis Lindholm 

 

Louis Lindholm er fraværende 

 

Jan Filbært orienterer om, at Idrætsrådet indstiller til, at der sidder en repræsentant fra Handi- 

caprådet. 

 
Beslutning: Jonas Strarup Christensen bliver Handicaprådets repræsentant. Jonas tager selv 

henvendelse til Tony Brazil, forperson for Idrætsrådet. 

 

Jan Filbært opfordrer til at rådet generelt deler invitationer og viden samt deltager i relevante 

arrangementer for synliggørelse af rådets arbejde 

 
 

 

7. Drøftelse af udtalelse til fagudvalg fra Handicaprådet vedr. Socialstyrelsens for- 

løbsbeskrivelse for børn og unge med sjældne handicap v. Jan Filbært 

 

På mødet d. 10.3.22 blev det besluttet at handicaprådet ville sende en udtalelse vedr. 

Socialstyrelsens forløbsbeskrivelse for børn og unge med sjældne handicap med fokus 

på Socialstyrelsens anbefalinger: 

 

1. Tværkommunalt vidensberedskab 

2. Understøttelse af vidensfow i de konkrete borgerforløb 

3. Tidlig udredning og indsats 

4. Helhedsorienteret og sammenhængende borgerforløb 

5. Koordinerende funktion i borgerforløbet 

6. Forberedelse af overgange 

7. Støtte af hele familien 

8. Vejledning og støtte til deltagelse i netværk 

 
Jan har sammensat et skriv til børne- og skoleudvalget samt unge- og uddannelsesudvalget. 

Har rådet kommentarer til dette skriv? 

 
Beslutning: Handicaprådet beder forvaltningen sende skriv videre til fagudvalg. 

 

 

8. Høring: Kvalitetsstandard for socialpædagogisk ledsagelse til ferie v. Henriette 

Korf Graversen 
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Ændringerne i kvalitetstandarden er en sproglig præcisering af tilbuddet. Serviceniveauet er 

uændret. 

 
Beslutning: 

Handicaprådet har ingen bemærkninger til ændringen. 

 

Handicaprådet benytter høringspunktet til at bemærke serviceniveauet, som de mener er for 

lavt. Dette ud fra et retfærdighedsperspektiv, hvor pointen er, at alle har ret til forskellige ferie- 

oplevelser, men kommunens socialpædagogiske ledsagelsesordning gør, at mennesker med 

handicap begrænses både i forhold til valg af sted og feriens længde. 

 
 

 

9. Handicaprådets årshjul v. Jan Filbært 

 

Opfordrer til en større synliggørelse af Handicapprisen. 

 

 

10. Fast punkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Louis Lindholm og Søren Larsen 

 

Henriette Korf Graversen orienterer kort, da Søren Larsen og Louis Lindholm er fravæ- 

rende. 

 
Vedr. 

- Ny CSV-kontrakt 

- Magtanvendelser på handicapområdet. Ingen anmærkninger 

- Visionsproces 

 

HUSK: Handicaprådet er inviteret til visionsproces: d. 11. maj på FIC kl. 18.30- 21.00. Jan videre- 

sender invitation. 

 

 

11. Fast punkt: Nyt fra Forvaltningen v. Henriette Korf Graversen 

 

Yelva Jensen har fået ny job. Mette Heidemann bliver ny Beskæftigelse- og Velfærdsdi- 

rektør. 

 

12. Evt.  

▪ Skyggebarn. 

Spørgsmålet om Fredericia Kommune vil købe tre års rettigheder til at vise doku- 
mentaren ”Skyggebarn” (15.000 kr.) har været vidt omkring. Der er blevet henvist til 
Børn og Unge; da området er den primære målgruppe for filmen. 
De vil følge op på spørgsmålet. Forvaltningen beklager, svaret har været så længe 
undervejs. 


